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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Nämnd Kommunstyrelsen  
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 29 november 2023  
   

Tid och plats Klockan 13:01-14:29, Sessionssalen  
   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Sara Heelge Vikmång (S), 
ordförande 

  

 Tomas Selin (C), 1:e vice 
ordförande 

  

 Daniel Dronjak (M), 2:e vice 
ordförande 

§§ 1-25 Diana Molinsky (M) §§ 1-
17, 19-25 
Martina Nyman (L) § 18 

 Rasmus Lenefors (S)   
 Kamile Ünver (S) §§ 1-25 Aza Cheragwandi (S) 
 Emil Högberg (S)   
 Anders Lönroth (MP)   
 Christian Stulen (HP)   
 Nujin Alacabek (V)   
 Love Bergström (M) § 18 Eeva Laine (S) 
 Bo Källström (L)   
 Cecilia Nordin (DP)   
 Karl Henriksson (KD)   
 Felix Byström (SD)   
 Martin Nigals (SD)   

 
 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Eeva Laine (S) §§ 1-17, 19-25, Yossi Sigal (S), Louise Rollins (MP), Lars 
Björkman (HP), Robert Forsman (V), Martina Nyman (L) §§ 1-17, 19-25, Sven 
Pernils (SD) 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Karl Henriksson (KD) 

   
Justeringens tid 4 december 2023 Paragrafer 1-24 

   
Paragraf 25 har justerats 
omedelbart och redovisats i 
separat protokoll.  

Underskrifter  
 Matilda Vigedal 
 Sekreterare 

 
 Sara Heelge Vikmång (S)  
 Ordförande 

 

 

 Karl Henriksson (KD)  
 Justerande  
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 Kommunstyrelsens sammanträde den 29 november 2023 

Övriga närvarande 
Camilla Broo, kommundirektör 
Anna Tengelin Skoog, biträdande kommundirektör 
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 
Mats Hermansson, samhällsbyggnadsdirektör, §§ 8-25 
Andi Kravljaca, framtidsstrateg, § 15 
Sara Holst, enhetschef upphandlingssektionen, §§ 15-17 
Matilda Vigedal, tillförordnad kommunsekreterare 
Albin Ottosson (S), politisk sekreterare 
Pelda Qaso Knapp (S), politisk sekreterare 
Aleese Rydlund (MP), politisk sekreterare 
Maja Andersson-Bökman (C), politisk sekreterare 
Belinda Andersson (KD), politisk sekreterare 
Emil Holmlund (DP), politisk sekreterare 
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BEVIS  
om justering av kommunstyrelsens protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 29 november 2023 

Protokollet har justerats den  4 december 2023 

Anslaget sattes upp den 5 december 2023 

Anslaget tas ner den 27 december 2023 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  26 december 2023 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föredragningslistan godkänns enligt utskickat förslag med följande kompletteringar: 

- Ärende 3, Utbetalning av kommunalt partistöd för år 2024 i Huddinge kommun, 
kompletterades med handlingar den 23 november. 

- Ärende 4, Ekonomirapport för kommunstyrelsen per oktober 2023, kompletterades 
med handlingar den 17 november. 

- Ärende 5, Ekonomirapport för Huddinge kommun per oktober 2023, kompletterades 
med handlingar den 23 november. 

- Ärende 7, Intentionsavtal mellan Huddinge kommun, Genova Brynjan AB och 
Genova Bostad Projektutveckling AB inom Brynjan 5 inom Sjödalen, kompletterades 
med reviderade handlingar den 23 november. 

- Ärende 10, Ansökan om planbesked Godsägaren 2 och 3, kompletterades med ett 
reviderat tjänsteutlåtande den 24 november. 

- Ärende 16, Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge 
kommunfullmäktige per den 30 september 2023, kompletterades med handlingar den 
17 november. 

- Ärende 18, Demokratipriset 2023, kompletterades med handlingar den 15 
november. 

- Ärende 19, Valärenden, kompletterades med ett reviderat val-PM den 29 november. 

- Ärende 23, Huddinges Instagramtävling för grundskolelever inom 
demokratidagarna 2023, tillkom på dagordningen den 15 november. 

- Ärende 24, Tilläggsavtal till mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge 
kommun och Twara Fastighets AB avseende möjlighet till att ändra upplåtelseform 
inom fastigheten Burspråket 1, tillkom på dagordningen den 16 november. 

- Ärende 25, Entledigande samt förordnande av dataskyddsombud för 
kommunstyrelsen, tillkom på dagordningen den 21 november. Tjänsteutlåtandet 
reviderades den 28 november. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 2   
    
    
 

 
 

Anmälan av jäv  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att följande jäv anmäls: 

- Diana Molinsky (M) anmäler jäv i ärende 18. 

- Love Bergström (M) anmäler jäv i ärende 18. 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M) och Diana Molinsky (M) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 3   
    
Diarienummer KS-2023/1146.914    
 

 
 

Utbetalning av kommunalt partistöd för år 2024 i Huddinge 
kommun  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Partistöd till de politiska partier som är representerade i fullmäktige ska under år 
2024 ges dels som ett grundstöd om 186 049 kronor per parti, dels som ett 
mandatstöd om 75 708 kronor per mandat i kommunfullmäktige. 

2. För mottagaren av partistöd gäller de regler för kommunalt partistöd under 
förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut om att anta Regler för kommunalt 
partistöd 2023 – 2026 i Huddinge kommun. 

 
Sammanfattning 
I Regler för kommunalt partistöd 2023 – 2026 i Huddinge kommun framgår att 
partistödet till de politiska partier som är representerade i fullmäktige utgår dels som 
ett årligt grundstöd per parti, dels som ett årligt mandatstöd per mandat i 
kommunfullmäktige med 2023 som basår. 
 
För varje år därefter ska grundstödet och mandatstödet justeras så att de följer den 
procentuella ändringen av inkomstbasbeloppet från basåret fram till det aktuella året. 
För år 2024 innebär detta en ökning mot 2023 års belopp med 2,56 procent. 
 
Mot bakgrund av detta föreslås partistödet för 2024 bestå av ett grundstöd om 186 
049 kronor per parti och ett mandatstöd om 75 708 kronor per mandat. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Felix Byström (SD) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Felix Byström (SD) yrkar att partistöd till de politiska partierna som är representerade 
i fullmäktige ska under år 2024 ges dels som ett grundstöd om 139 600 kronor per 
parti, dels som ett mandatstöd om 56 800 kronor per mandat i kommunfullmäktige. 
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till kommittén för arvodes- och partistödfrågors 
förslag till beslut. 
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Ordföranden ställer kommittén för arvodes- och partistödfrågors förslag till beslut 
mot Felix Byströms (SD) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med kommittén för arvodes- och partistödfrågors förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Felix Byström (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga partier i kommunfullmäktige 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 4   
    
Diarienummer KS-2023/1053.182    
 

 
 

Ekonomirapport för kommunstyrelsen per oktober 2023  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av ekonomirapporten per sista oktober 2023. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 5   
    
Diarienummer KS-2023/885.182    
 

 
 

Ekonomirapport för Huddinge kommun per oktober 2023  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av ekonomirapporten per sista oktober 2023. 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
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Datum: 2023-11-29 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen  

 

Ärende 5 – Ekonomirapport för Huddinge kommun per 
oktober 2023 

Ekonomirapporten visar bland anant på ett oväntat stort överskott för 

kommunen på 358 miljoner kronor, som kommer från outnyttjade 

reserverade medel och högre skatteintäkter än beräknat. Även 

nettokostnadsutvecklingen ökar, i genomsnitt med 7% jämfört med 

föregående år. Det kan ställas mot intäktssidan som ökar med 5%. 

 

Att kostnadsutvecklingen ökar har vi vetat länge, och beror till stor del på 

faktorer som ligger utanför vår kontroll, såsom demografiska förändringar. 

Att skillnaden mellan intäkter och kostnader blir större borde mana alla 

politiker till ett rannsakande om hur skattemedel ska användas på bästa sätt. 

Förvaltningen har pekat på betydelsen av den egna regin för att klara 

kostnadsutvecklingen. Vi instämmer i den bedömningen, inte minst för att 

kommunen bara kan planera välfärden i de verksamheter man har kontroll 

över. Vi har sett att olika valfrihetssystem inom såväl skolor som 

äldreomsorg är kostnadsdrivande och skapar problem i den egna regin.  

 

Vidare kan vi konstatera att personalkostnaderna i genomsnitt har ökat med 

9% på ett år. I grundskolenämnden ligger siffran på 7%, trots att nämnden 

har minskat antalet anställda med 70. Vi vet sedan tidigare att det nuvarande 

såväl som det tidigare styret har gjort ett omtag om grundskolan för att 

minska mängden chefer och administrativ personal, och istället satsa på 

förbättrad lärartäthet. Medan det är en god idé som vi i grunden 

sympatiserar med – lärartätheten är på tok för låg i Huddinge kommun – är 

vi aningen bekymrade över konsekvensen av ett minskat antal icke-

pedagogisk personal i skolorna. Det kan röra sig om vaktmästare eller 
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PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

 
 

måltidspersonal som får slimmade scheman eller annan personal som 

kanske inte ger fina resultat i statistiken men som icke desto mindre är 

betydelsefulla för skolans funktionalitet. Lokalvården som av det tidigare 

borgerliga styret lades ut på entreprenad är ytterligare ett sådant exempel.  

 

Risken som vi ser det är att administrativa arbetsuppgifter sipprar över till 

den pedagogiska personalen, som då får sämre förutsättningar för att utföra 

sitt arbete. Vi är väl alla eniga om att lärare ska ha minskad administrativ 

börda och inte ökad. Det är även något som vi i Vänsterpartiet både har 

motionerat om och har haft med i våra budgetförslag i flera år. En del 

yrkeskategorier har även en viktig närvaro bland eleverna, såsom 

vaktmästare, lokalvårdare och måltidspersonal, som ofta känner till eleverna 

och vars vuxna närvaro kan motverka stök i korridorer och liknande, samt 

även verka förebyggande.  

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 6   
    
Diarienummer KS-2023/1028.313    
 

 
 

Detaljplan för Brynjan 5, inom kommundelen Sjödalen – 
beslut om planuppdrag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att pröva ny 
detaljplan för fastigheten Brynjan 5 inom kommundelen Sjödalen i enlighet med 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 2023-10-04. 

 
Sammanfattning 
Syftet med planläggningen är att pröva ny bebyggelse för bostäder inom fastigheten 
Brynjan 5. Att definiera gaturummet och möjliggöra för en mer stadsmässig karaktär 
ingår också i detaljplanen syfte. Lokaler för centrumverksamhet kan prövas i 
byggnadernas bottenvåningar. Befintlig gång- och cykelstråk, direkt söder om 
planområdet kan behöva rustas upp, och därmed komma att ingå i planområdet. 
Skyfallsåtgärder på allmän plats kan behövas för att detaljplanen ska vara 
genomförbar. Även detta kan påverka detaljplanens utbredning. 
 
Kommunstyrelsen lämnade positivt planbesked för fastigheten Brynjan 5 i Sjödalen 
den 26 oktober 2022 KS §12. 
 
Fastighetsägaren till Brynjan 5, Genova Bostad Projektutveckling AB, lämnade in en 
begäran om planbesked för fastigheten Brynjan 5 den 23 mars 2022. Ansökan avser 
ändring av gällande detaljplan i syfte att tillåta flerbostadshusbebyggelse på 
fastigheten. 
 
Fastigheten gränsar till befintlig flerbostadshusbebyggelse vid Vikingavägen och 
Solfagravägen och ligger strax öster om Kvarnbergsplan. Söder om Solfagravägen 
finns radhusbebyggelse med tillhörande garage samt villabebyggelse. Bostäderna 
föreslås uppföras på mark som idag är planlagd som småindustri, skola och 
dagverksamhet. På fastigheten står idag en byggnad som huserar mindre 
verksamheter och en kommunal dagverksamhet. 
 
Planområdet ligger inom Spårväg syds influensområde, vilket innebär att projektets 
bostäder räknas till de 18 500 bostäder som Huddinge kommun åtagit sig att bygga 
enligt Sverigeförhandlingen. Området pekas också ut för utveckling i både 
kommunens översiktsplan och i utvecklingsplanen för centrala Huddinge. 
 
Planområdet berörs inte av strandskydd eller riksintressen enligt översiktsplanen. I 
området där ny exploatering avses finns inte heller höga naturvärden, natura 2000 
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eller naturreservat. En tidig bedömning pekar inte heller på att förslaget skulle 
inkräkta på område med biologisk mångfald, sällsynta arter eller nyckelbiotoper. 
 
Planområdet utgör dock en lågpunkt med ett stort tillhörande avrinningsområde. 
Detaljplanens genomförande får inte försämra vid skyfall för nedströmsliggande 
fastigheter, vilket behöver hanteras i den kommande planläggningen. Det behöver 
också utredas vidare hur framkomlighet för räddningsfordon kan säkerställas samt 
tillgängligheten. Det här bedöms utgöra en stor utmaning för projektet och kommer 
att behöva utredas vidare under planarbetets gång. 
 
Övriga frågor att utreda i planarbetet är eventuella markföroreningar och geoteknik. 
Att skapa mötesplatser och friytor för boende och besökare bedöms också vara en 
viktig aspekt samt att hantera gestaltning och mötet med befintlig bebyggelse. 
 
Projektet finns med i Plan för samhällsbyggnad 2023. 
 
En preliminär bedömning är att planarbetet kommer bedrivas med 
standardförfarande. 
 
Detaljplanens genomförande bedöms i det här skedet inte medföra betydande 
miljöpåverkan. 
 
Planarbetet har en preliminär tidplan som anger antagande under kvartal 4 2025. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Genova Bostad Projektutveckling AB 

  



1 (2) 
 

 

 

Datum: 2023-11-29 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen  

 

Ärende 6 – Detaljplan för Brynjan 5  

I Sjödalen planerar Genova att utveckla sin fastighet som idag är en 

byggnad med mindre verksamheter och kommunal dagverksamhet, till att 

bli ett flerbostadshus på 5-6 våningar med lokaler i bottenplan. Ca 100 

bostäder planeras på fastigheten, av varierande storlek men till största del 

större lägenheter. Varken detaljplan eller intentionsavtal preciserar 

upplåtelseform, det är således oklart huruvida det blir hyres- eller 

bostadsrätter. Genova har historiskt byggt både och.  

 

Vänsterpartiet ser positivt på att det byggs i varierande storlekar och at de 

flesta lägenheter blir av större storlek, det är inte minst viktigt för att få ner 

trångboddheten som är utbredd i vår kommun. Vad avser upplåtselseform 

ser vi gärna att Genova bygger hyresrätter med rimliga hyror, eftersom det 

är den stora bristvaran idag. Det finns alldeles för få hyresrätter och det som 

byggs är på tok för dyrt för vanligt folk. Vi ser dessutom att hyresrätten är 

mindre konjunkturkänslig. Det kan även vara en idé att i första hand erbjuda 

lokalerna på bottenplan till de verksamheter som redan är verksamma på 

platsen, i den utsträckning det är möjligt.  

 

Nujin Alacabek                                   Robert Forsman 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 7   
    
Diarienummer KS-2023/1318.214    
 

 
 

Intentionsavtal mellan Huddinge kommun, Genova Brynjan 
AB och Genova Bostad Projektutveckling AB inom Brynjan 5 
inom Sjödalen  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Intentionsavtal mellan Huddinge kommun, Genova Brynjan AB och Genova Bostad 
Projektutveckling AB avseende fastigheten Brynjan 5 inom kommundelen Sjödalen 
godkänns i enlighet med bilagan till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 4 oktober 2023. 

 
Sammanfattning 
Det tilltänkta projektet innefattar den privatägda fastigheten Brynjan 5, vilken är 
belägen utmed Solfagravägen i centrala Huddinge. Fastighetsägaren Genova Brynjan 
AB har ansökt om planbesked och kommunstyrelsen lämnade ett positivt planbesked 
i oktober 2022. 
 
Planarbetet föreslås pröva utveckling av fastigheten för bostadsändamål. Befintlig 
detaljplan medger markanvändning för småindustri, skola och daglig verksamhet. På 
fastigheten står idag en byggnad som huserar mindre verksamheter och en kommunal 
dagverksamhet. 
 
Ett förslag till intentionsavtal har tagits fram mellan Huddinge kommun, Genova 
Bostad Projektutveckling AB (exploatören) och Genova Brynjan AB 
(fastighetsägaren). Intentionsavtalet reglerar förutsättningarna för framtagandet av en 
ny detaljplan samt kostnaderna för genomförandet. Exploatören bekostar all 
byggnation inom kvartersmark samt utbyggnad av de allmänna anläggningar som 
krävs för detaljplanens genomförande. Exploatören åtar sig även att betala 
exploateringsersättning för delar av den övergripande infrastruktur som byggs ut 
inom utvecklingsplanen för centrala Huddinge. 
 
Ärendet om planuppdrag för detaljplanen redovisas i ett separat ärende till 
kommunstyrelsen. Detaljplanen bedöms antas under kvartal 4 2025. Projektet bedöms 
resultera i ett nollresultat. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
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Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Genova Bostad Projektutveckling AB 
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Datum: 2023-11-29 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen  

 

Ärende 7 – Intentionsavtal mellan Huddinge kommun och 
Genova avseende Brynjan 5   

I Sjödalen planerar Genova att utveckla sin fastighet som idag är en 

byggnad med mindre verksamheter och kommunal dagverksamhet, till att 

bli ett flerbostadshus på 5-6 våningar med lokaler i bottenplan. Ca 100 

bostäder planeras på fastigheten, av varierande storlek men till största del 

större lägenheter. Varken detaljplan eller intentionsavtal preciserar 

upplåtelseform, det är således oklart huruvida det blir hyres- eller 

bostadsrätter. Genova har historiskt byggt både och.  

 

Vänsterpartiet ser positivt på att det byggs i varierande storlekar och at de 

flesta lägenheter blir av större storlek, det är inte minst viktigt för att få ner 

trångboddheten som är utbredd i vår kommun. Vad avser upplåtselseform 

ser vi gärna att Genova bygger hyresrätter med rimliga hyror, eftersom det 

är den stora bristvaran idag. Det finns alldeles för få hyresrätter och det som 

byggs är på tok för dyrt för vanligt folk. Vi ser dessutom att hyresrätten är 

mindre konjunkturkänslig. Det kan även vara en idé att i första hand erbjuda 

lokalerna på bottenplan till de verksamheter som redan är verksamma på 

platsen, i den utsträckning det är möjligt.  

 

Nujin Alacabek                                              Robert Forsman 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 8   
    
Diarienummer KS-2023/2117.313    
 

 
 

Planprogram för utvidgning av Gladö industriområde  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 
upprätta förslag till planprogram för utvidgning av Gladö industriområde inom 
kommundelen Gladö-Lissma i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 4 oktober 2023. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 
beakta SRV:s behov av yta för en optisk sorteringsanläggning och i dialog med 
bolaget utreda förutsättningarna för att inkludera en sådan i planprogrammet. 

3. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i 
programarbetet beakta hur Gladö industriområde kan profileras som ett regionalt 
centrum för cirkulär ekonomi och hur de recyclingföretag som redan finns i området 
idag kan kompletteras med olika företag som har användning och bearbetning av 
återvunnet material som en bärande del i sin affärsidé. 

 
Sammanfattning 
Inriktningen med programmet är att utvidga befintligt industriområde i Gladö. 
Programområdet är cirka 2,5 kvadratkilometer och består idag av befintliga 
verksamheter i form av industri samt skogsmark. 
 
Utvidgningen av befintligt industriområde ska bidra med ny verksamhetsmark inom 
kommunen. Kommunen är inne i en expansiv fas med ett ökat bostadsbyggande och 
en ökande befolkningsutveckling. Det finns en stor efterfrågan på verksamhetsmark i 
kommunen och en större efterfrågan än vad kommunen i dagsläget kan tillgodose. 
 
Dessutom pågår eller planeras för en omvandling av mer centralt belägna 
verksamhetsområden till nya stadsutvecklingsområden vilket ger behov av 
ersättningsmark för att behålla verksamheterna inom kommunen. 
 
Området vid Gladö är särskilt passande för den typ av tyngre och störande 
verksamheter som kommunen har svårt att finna plats för i andra områden. Området 
är redan ianspråktaget för störande verksamheter. 
 
Planprogrammet ska fokusera på att utreda systemövergripande frågor och föreslå en 
robust men översiktlig struktur och markanvändning för området med fokus på 
industriverksamhet. 
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Förvaltningens bedömning är att planprogrammet behöver upprättas för att 
efterföljande detaljplanering ska bli lämplig utifrån övergripande planeringsfrågor 
såsom naturvärden, skyfall, trafik och masshantering med mera. Inom 
planprogrammet kommer en grov genomförandestrategi och etappindelning att tas 
fram. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Felix 
Byström (SD), Emil Högberg (S), Tomas Selin (C) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig 
i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Love Bergström (M) och Karl Henriksson (KD) yrkar på följande tillägg: 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 
beakta SRV:s behov av yta för en optisk sorteringsanläggning och i dialog med 
bolaget utreda förutsättningarna för att inkludera en sådan i planprogrammet. 
2. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i 
dialog med SRV uppfylla ägardirektivens krav på en ny ÅVC för att ersätta ÅVC 
Flemingsberg inom planprogrammet. 
 
Felix Byström (SD) och Bo Källström (L) yrkar bifall till Love Bergströms (M) och 
Karl Henrikssons (KD) tilläggsyrkande. 
 
Emil Högberg (S), Nujin Alacabek (V) och Tomas Selin (C) yrkar bifall till 
beslutspunkt 1 i Love Bergströms (M) och Karl Henrikssons (KD) tilläggsyrkande. 
 
Emil Högberg (S) och Tomas Selin (C) yrkar avslag till beslutspunkt 2 i Love 
Bergströms (M) och Karl Henrikssons (KD) tilläggsyrkande. 
 
Karl Henriksson (KD) yrkar på följande tillägg: 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att ta fram 
ett förslag på hur Gladö industriområde ska profileras som ett regionalt centrum för 
cirkulär ekonomi och hur de recyclingföretag som redan finns i området idag kan 
kompletteras med olika företag som har användning och bearbetning av återvunnet 
material som en bärande del i sin affärsidé. 
 
Emil Högberg (S) yrkar på följande tillägg: 
Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i 
programarbetet beakta hur Gladö industriområde kan profileras som ett regionalt 
centrum för cirkulär ekonomi och hur de recyclingföretag som redan finns i området 
idag kan kompletteras med olika företag som har användning och bearbetning av 
återvunnet material som en bärande del i sin affärsidé. 
 
Tomas Selin (C) yrkar bifall till Emil Högbergs (S) tilläggsyrkande. 
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Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut och finner att så är fallet. 
 
Ordföranden ställer beslutspunkt 1 i Love Bergströms (M) och Karl Henrikssons 
(KD) tilläggsyrkande mot avslag och bifall och finner att beslutspunkt 1 i 
tilläggsyrkandet bifalls. 
 
Ordföranden ställer beslutspunkt 2 i Love Bergströms (M) och Karl Henrikssons 
(KD) tilläggsyrkande mot avslag och bifall och finner att beslutspunkt 2 i 
tilläggsyrkandet avslås. 
 
Ordföranden ställer Karl Henrikssons (KD) tilläggsyrkande mot avslag och bifall och 
finner att tilläggsyrkandet avslås. 
 
Ordföranden ställer Emil Högbergs (S) tilläggsyrkande mot avslag och bifall och 
finner att tilläggsyrkandet bifalls. 
 
Reservationer 
Love Bergström (M), Felix Byström (SD) och Bo Källström (L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för beslutspunkt 2 i Love Bergströms (M) och Karl Henrikssons 
(KD) tilläggsyrkande. 
 
Karl Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för beslutspunkt 2 i 
Love Bergströms (M) och Karl Henrikssons (KD) tilläggsyrkande samt till förmån 
för eget tilläggsyrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

  



Yrkande 
Kommunstyrelsen 
2023-11-29 
 
 
 
 

Yrkande ärende 8: Planprogram för utvidgning av Gladö 
industriområde 
 
 
Förslag till tilläggsbeslut 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att beakta SRV:s behov av 
yta för en optisk sorteringsanläggning och i dialog med bolaget utreda förutsättningarna för att inkludera 
en sådan i planprogrammet. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i dialog med SRV uppfylla 
ägardirektivens krav på en ny ÅVC för att ersätta ÅVC Flemingsberg inom planprogrammet. 
 
Bakgrund 
 
För att möta de nya kraven om fastighetsnära insamling har SRV beslutat om att införa optisk sortering 
som också kallas färgsortering. Vi är väldigt positiva till att kunna erbjuda den servicen till Huddingeborna 
och ser framemot implementeringen som ska ske under 2024-2027. SRV kommer behöva bygga en ny 
anläggning eller utveckla en befintlig för att möjliggöra optisk sortering. Idag finns en av SRV:s 
återvinningsanläggningar i Gladö kvarn. I takt med att Tvärförbindelse Södertörn växer fram får området 
en strategisk position mellan alla SRV:s ägarkommuner. Platsen vore därför lämplig för etablering av en 
optisk sorteringsanläggning.  
 
SRV har också ett uppdrag i ägardirektiven om att ersätta ÅVC Flemingsberg som behövde avetableras för 
att möjliggöra Tvärförbindelse Södertörn. Enligt uppdraget i direktiven ska ÅVC Flemingsberg ersättas 
med en ny anläggning i Huddinge kommun. Återvinningsanläggningen som idag finns i Gladö kvarn är 
riktad mot förtag- och verksamhetskunder. I och med att SRV redan är verksamma i området skulle även 
uppdraget om en ny ÅVC vara lämpligt i Gladö kvarn. 
 
 
 
Love Bergström (M) Karl Henriksson (KD) 
Oppositionsråd Oppositionsråd 
 

 
 

 



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2023-11-29 
 
 
                                                                                                       
 

 
 

Ärende 8: Planprogram för utvidgning av Gladö industriområde 

 

Förslag till tilläggsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att ta fram ett förslag på 

hur Gladö industriområde ska profileras som ett regionalt centrum för cirkulär ekonomi och hur de 

recyclingföretag som redan finns i området idag kan kompletteras med olika företag som har 

användning och bearbetning av återvunnet material som en bärande del i sin affärsidé. 

 

Bakgrund 

Greentech är en framtidsbransch i ett läge när jordens befolkning som helhet år efter år förbrukar mer av 

jordens resurser än vi långsiktigt har råd med. Idag går en alltför stor del av det material som varje år 

rangeras ut och kasseras till förbränning eller till och med deponi, såväl i Sverige som internationellt. 

Huddinge bör vara ett föredöme i arbetet för att öka den andel som kan återanvändas eller återvinnas, i 

enlighet med den avfallshierarki som fastställts i EU-direktiv och också införlivats i den svenska 

miljöbalken. Gladö industriområde, med SRV Återvinnings stora återvinningsanläggning Sofielund och ett 

antal andra företag inom återvinning, har en nyckelroll i detta sammanhang. Gladö industriområde bör 

därför profileras som ett regionalt centrum för cirkulär ekonomi och de recyclingföretag som finns i 

området idag kompletteras med olika företag som har användning och bearbetning av återvunnet material 

som en bärande del i sin affärsidé, på samma sätt som man gjort i Helsingborg. Samarbete med akademier, 

innovationshubbar och den forskning och utveckling som pågår inom näringslivet är väsentligt för att få 

ett fokus som inte bara hjälper Huddinge att bli lite mer klimatsmart utan också kan bidra till att vår värld 

som helhet tar steg mot att nå de globala klimatmålen. 

 

Huddinge den 29 november 2023 

Karl Henriksson (KD) 
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Datum: 2023-11-29 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen  

 

Ärende 8 – Planprogram för utvidgning av Gladö 
industriområde 

Vänsterpartiet välkomnar ett utbyggt industriområde i Gladö. Det behövs 

för att industrin ska hänga med i Huddinges pågående expansion. I 

tjänsteutlåtandet kan man läsa att industriområdets utveckling ska ske med 

hänsyn till dragningen av Tvärförbindelse Södertörn. Vi vill ta även detta 

tillfälle att motsätta oss byggandet av tvärförbindelsen och stämma in i den 

kritik som framförts av Naturvårdsverket och Naturskyddsföreningen vad 

gäller motorvägens försvårande av vår möjlighet att klara klimatmålen. 

Även trafikverket har i sina miljökonsekvensbeskrivningar konstaterat att 

motorvägen kommer öka utsläppen genom ökad bilism.  

 

Antingen bestämmer vi oss för att möta klimathotet med en grön 

omställning, och där finns det inte plats för sådana här mega-motorvägar, 

eller så är vi tydliga med att vi inte planerar nå våra klimatmål. 

Vänsterpartiet väljer den ekologiska hållbarheten framför flera motorvägar.  

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman  

 

 

 

 

 

 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  18 (40) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 9   
    
Diarienummer KS-2022/247.361    
 

 
 

Genomförandebeslut för upprustning av Mossparken  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Upprustning av Mossparken genomförs i enlighet med kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 oktober 2023. 

2. För upprustning av Mossparken i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 2 oktober 2023 godkänns en nettoinvesteringsbudget om 
13,5 miljoner kronor. 

 
Sammanfattning 
Mossparken i Fullersta har potential att utvecklas som lekmiljö och bli en grön 
målpunkt för närboende och förskolor. Behovet att utveckla parken har ökat då 
närliggande Fullerstaparkens upprustning inte har kunnat genomföras ännu. 
 
I enlighet med samhällsbyggnadsprocessen delas beslut kring parkupprustningen upp 
i dels ett inriktningsbeslut för att starta planeringen (vilket fattades av KS 2022-10-
26, KS-2022/247), dels ett genomförandebeslut med förslag på utformning och 
budget för att starta upprustningen. 
 
För upprustning av Mossparken godkänns en nettoinvesteringsbudget om 13,5 
miljoner kronor. Byggnation planeras starta under första halvåret 2024 och slutföras 
hösten 2024. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Love Bergström (M) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Love Bergström (M) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Natur- och stadsmiljönämnden 

  



 
Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2023-11-29 

 
 
Protokollsanteckning ärende 9: Genomförandebeslut 
Mossparken 
 

Under ett stort antal år har vi moderater bidragit till att skapa attraktiva mötesplatser 
som gjort Huddinge vackrare och populärare. Stora satsningar på upprustning av parker, 
lekplatser och badplatser har genomförts. Viktiga investeringar som varit uppskattade 
hos Huddingeborna.    

Vi tycker det är bra att Mossparken ges ett rejält lyft men vill skicka med några 
synpunkter i det fortsatta arbetet att genomföra fastställda program för våra utemiljöer.   

Genom att kombinera smarta och roliga lösningar kan vi få till bättre parker som håller 
över lång tid. Den liv- och glädjefulla parken vi vill åstadkomma kommer att slita på 
utrustningen. Utrustningen behöver därför vara lätt att reparera eller byta ut så att 
parken står sig under en lång tid. Det skapar lägre kostnader för drift och underhåll 
samtidigt som den offentliga miljön upplevs som mer hel och ren. 

Analyser och jämförelser av livscykelkostnader saknas i regel i beslutsunderlagen. Det är 
ett underlag som behövs för att kunna göra kloka avvägningar och aktiva val i samband 
med ställningstaganden till investeringar i parker, lekplatser och badplatser.  

  

Love Bergström (M) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 10   
    
Diarienummer KS-2023/641.31    
 

 
 

Ansökan om planbesked Godsägaren 2 och 3  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende planläggning för 
fastigheterna Godsägare 2 och 3. 

 
Sammanfattning 
Fastighetsägarna för Godsägaren 2 och 3 har genom Prevelop inkommit med en 
ansökan om att utveckla de egna fastigheterna, som idag består av verksamheter inom 
lättare industri och kontor, till bostäder. 
 
Ansökan avser planläggning som möjliggör uppförande av cirka 15 bostäder i form 
av radhus om 2 våningar + vind och souterrängvåning. Bostadsbebyggelsen som 
föreslås möter en efterfrågan av småhus samtidigt som områdets befintliga 
äganderätter kompletteras med radhusbebyggelse. 
 
Förvaltningen ser positivt på förslaget som överensstämmer såväl med kommunens 
nuvarande översiktsplan som kommunens antagna men ännu ej laga kraft vunna 
översiktsplan med planeringshorisont mot 2050. I översiktsplan 2050 uttrycks vikten 
av att kompletterande bebyggelse i området ska ligga i anslutning till stamnätets 
sträckning som bidrar till ökad tillgänglighet till viktiga målpunkter. 
 
Förvaltningen föreslår ett positivt planbesked för fastigheterna Godsägaren 2 och 3. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Sökanden 
Natur- och stadsmiljönämnden 
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Datum: 2023-11-29 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen  

 

Ärende 10 – Ansökan om planbesked Godsägaren 2 och 3    

Fastighetsägaren vill omvandla sin fastighet i Segeltorp till radhus, om totalt 

15 bostäder. Radhusen är tänkta att smälta in bland de intilliggande husen. 

Upplåtelseform är inte preciserat men fastighetsägaren uttrycker en 

öppenhet för olika upplåtelseformer i sin ansökan om planbesked.   

 

Vänsterpartiet välkomnar ett tillskott av bostäder i området och skulle gärna 

se att radhusen byggs med hyresrätt som upplåtelseform, eftersom det råder 

stor brist på just radhus i hyresrättsform. Kommunen har dessutom i sina 

styrdokument antagit mål om att komplettera ägande- och bostadsrättstäta 

områden med fler hyresrätter. Det här är ett perfekt sådant tillfälle. 

Segeltorp är mycket segregerat.  

 

Nujin Alacabek                                    Robert Forsman 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 11   
    
Diarienummer KS-2023/802.119    
 

 
 

Erbjud fler sociala lägenheter i kommunen! – svar på motion 
av Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, Robert 
Forsman, Britt Björneke och Auburn Daniels (samtliga V)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 8 november 2023, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, Robert Forsman, Britt Björneke och 
Auburn Daniels (samtliga V) har väckt motionen ”Erbjud fler sociala lägenheter i 
kommunen!”. Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsens 
förvaltning i uppdrag att utreda hur Huddinge kan erbjuda fler lägenheter för sociala 
ändamål och med utgångspunkt i utredningen ta fram en genomförandeplan. 
Motionen har gått på remiss till gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden, Huge 
Bostäder AB, socialnämnden och vård- och omsorgsnämnden. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning noterar att samtliga nämnder tycker att den 
överenskommelse som finns med Huge Bostäder AB rörande bostadssocialt arbete är 
bra. Utgångspunkten för överenskommelsen är kommunens behov av lägenheter. 
Behovet kan variera över tid och därför är det avtal som tecknas med Huge Bostäder 
AB ettårigt och utgår från den gemensamma översyn som sker årligen.    
 
Av lokalresursplanen för perioden 2024–2032 framgår att gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden har som uppdrag 2024 att tillsammans med socialnämnden 
och med stöd av kommunstyrelsen genomföra en analys av verksamheternas 
bostadsbehov. De bägge nämnderna får också i uppdrag i Mål och budget 2024 att 
utreda förutsättningar för Bostad först, en modell som riktar sig till människor i behov 
av omfattande stöd för att ta sig ur hemlöshet. 
 
Mot bakgrund av ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska 
anses besvarad. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Aza Cheragwandi (S), Tomas Selin 
(C), Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
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Propositioner 
Nujin Alacabek (V) yrkar på följande tillägg: 

De berörda nämnderna inom ramen för analysen om bostadsbehov även får i uppdrag 
att se över beviljandegraden i relation till mängden sökande och vid behov redogöra 
för hur det kan öka. 
 
Aza Cheragwandi (S) och Tomas Selin (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 
beslut och avslag till Nujin Alacabeks (V) tilläggsyrkande. 
 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut och finner att så är fallet. 
 
Ordföranden ställer Nujin Alacabeks (V) tilläggsyrkande mot avslag och bifall och 
finner att tilläggsyrkandet avslås. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget tilläggsyrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Karl Henriksson (KD) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Bo Källström (L) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstanserna 
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Datum: 2023-11-29 

FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen  

 

Ärende 11 – Erbjud fler sociala lägenheter i kommunen! Svar 
på motion av V.  

 

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Att de berörda nämnderna inom ramen för analysen om bostadsbehov även 

får i uppdrag att se över beviljandegraden i relation till mängden sökande 

och vid behov redogöra för hur det kan öka.  

 

Bakgrund  
Under kommunfullmäktiges sammanträde den 20 mars 2023 motionerade 

Vänsterpartiet om att erbjuda fler sociala lägenheter i kommunen, mot 

bakgrund av att den svåra bostadsbristen i kommunen framförallt drabbar 

utsatta grupper - som kommunen genom socialtjänstlagen har särskilt ansvar 

för vad avser bostadsförsörjning. Kommunstyrelsens förvaltning svarar i sitt 

tjänsteutlåtande att motionen ska anses besvarad utifrån vad som 

framkommit i remissvaren från GAN, SN, VON och Huge.  

 

Det framkommer i tjänsteutlåtandet från kommunstyrelsens förvaltning att 

årets avtal mellan Huge och kommunen ger ett utbud på 100 lägenheter för 

alla grupper som behöver hjälp med bostad, både vad avser insatser för 

förtur (för människor med sociala/medicinska skäl, flyktingar, evakuering 

vid renovering samt LSS) och försöksboende (för individer inom 

beroendevården, socialpsykiatrin, ungdomsvården samt LSS). 

Socialnämnden skriver i sitt svar att det rör sig om 40 lägenheter. Utöver 

Huge hyr socialförvaltningen lägenheter och rum ägda av både kommunen 

och privata aktörer. Hur många det rör sig om är dock oklart.   
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FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

 
 

 

Vänsterpartiet ser positivt på de ansträngningar som görs för att kunna 

erbjuda utsatta grupper sociala bostäder, inte minst inom ramen för Bostad 

först. Vi anser emellertid inte att det är tillräckligt. Siffror från förvaltningen 

visar att 97 % av ansökningarna mellan 2019-2023 om bostadsförtur inte 

leder till en insats. Det ställer dels frågor om tillgången till 

lägenhetsbeståndet för förtur, dels frågor om ifall urvalskriterierna för att bli 

beviljad bostadsförtur är för snäva. Om kommunen har snäva urvalskriterier 

för att få insatslägenhet beviljad behöver man förstås inte tillhandahålla 

särskilt många bostäder, eftersom man då inte behöver ta hänsyn till dessa 

gruppers efterfrågan på bostad. Men socialtjänstlagen är tydlig om 

kommunens ansvar vada avser bostadsförsörjningen för särskilt utsatta 

grupper. Det gäller kvinnor och barn som behöver lämna våldsamma 

relationer, individer med medicinska/sociala svårigheter, ungdomar som 

hamnat snett som behöver komma på fötterna igen et cetera. De här 

grupperna har ofta svårt att efterfråga bostad på annat sätt och drabbas 

därför mest av kommunens bostadsbrist. Under motionens remissrunda i 

nämnderna framkom det inte att nämnderna har ålagts i uppdrag att 

analysera bostadsbehovet, den informationen dök upp vid ärendets 

beredning inför Kommunstyrelsens sammanträde. Det blir enligt oss en 

märklig efterhandskonstruktion att blanda ihop den informationen i ärendet i 

ett senare skede.  

 

Nujin Alacabek                                      Robert Forsman 
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Datum: 2023-11-29 
  

 

PROTOKOLLSANTECKNING 
KOMMUNSTYRELSEN  
 

Ärende 11. Erbjud fler sociala lägenheter i kommunen – 
svar på motion av Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Malin 
Ahlgren, Robert Forsman, Britt Björneke och Robert 
Forsman (samtliga V)  

Hemlöshet är ett samhällsproblem som påverkar både de drabbade individerna, 

barnen och samhället i stort. Vänsterpartiet efterfrågar en strategi som ger 

resultat i verkligheten och inte bara något som ser fint ut på pappret, en 

inställning som vi delar. Svaret är ”Bostad först”.  

Stadsmissionen har i en rapport från 2021 granskat hemlöshetsarbetet i 17 

svenska kommuner och konstaterar att det saknas en tydlig röd tråd i 

kommunernas arbete. Trots insatser räcker man sällan till, särskilt mot den 

växande strukturella hemlösheten. För effektiva förebyggande åtgärder krävs 

tydligare riktlinjer och ett gränsöverskridande arbete för att sprida kunskap om 

effektiva metoder mot hemlöshet. 

Bostad först är en beprövad metod med evidensbaserade resultat som 

Kristdemokraterna i Huddinge förespråkat länge. Nu har vi dessutom äntligen 

en regering som helt och hållet står bakom metoden och som arbetar med en 

nationell strategi för att bekämpa hemlöshet, där stärkandet av Bostad först-

konceptet framhålls som en central del av ansträngningarna. Med ökade 

statsbidrag och tilldelade uppdrag till länsstyrelserna för att stödja kommunerna 

finns de nödvändiga förutsättningarna på plats. Vi ser därför att det som 

Huddinge nu behöver är ett målmedvetet, effektivt och snabbt införande av 

Bostad först. 

I det fortsatta arbetet för att erbjuda fler sociala lägenheter är det viktigt att 

kommunen utvecklar samarbetet med samtliga hyresvärdar i kommunen, inte 

bara Huge Bostäder. 

Karl Henriksson (KD)  
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Datum: 2023-11-29 
Diarienummer: KS-2023/802.119 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 11 Erbjud fler sociala lägenheter i kommunen! – 
svar på motion av Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Malin 
Ahlgren, Robert Forsman, Britt Björneke och Auburn 
Daniels (samtliga V)  
 

För den del av motionen som avser bostadsförtur av medicinska eller 
sociala skäl, önskar Liberalerna inkomma med följande 
protokollsanteckning:   
 
I motionen yrkar motionärerna på att kommunfullmäktige ger 
kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att utreda hur Huddinge kan 
erbjuda fler lägenheter för sociala ändamål och att ta fram en 
genomförandeplan för detta. Som skäl pekar man på att endast 4 % av de 
ansökningar som gjorts från 2019 gällande bostadsförtur har beviljats.  
 
Liberalerna innehade under perioden 2019-2022 ordförandeskapet i 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens individutskott, där beslut om 
bostadsförturer av medicinska och sociala skäl fattades fram till år 2023, då 
individutskottet lades ner. Dvs under merparten av den period motionärerna 
hänvisar till.  
 
Att endast 4 % av ansökningarna beviljades beror enbart på att det bara 
var så många som uppfyllde de krav som framgår av HKF 2800. Huddinge 
kommun hade – via sitt avtal med Huge Bostäder – kunnat erbjuda fler, om 
fler hade uppfyllt de krav som där ställs. Det handlar således inte om någon 
ogin bedömning eller ovilja att hjälpa.  
 
Att det ändå kom upp så många ärenden som avslogs, handlade snarare 
om bedömningen från förvaltningens sida att ”alla som vill ansöka skulle få 
chansen att få sin sak bedömd” även i de fall förvaltningen redan på 
förhand informerat sökanden om att denne nog inte riktigt uppfyllde kraven, 
dvs en generös tillämpning av rätten att trots allt få sin sak prövad.  
 
Beträffande våld i nära relationer ställde sig en enig Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnd under förra mandatperiden bakom förslaget att 
införliva det som en särskild förtursgrund. Bedömningen gjordes dock av 
Kommunfullmäktige att detta behov tillgodosågs genom de lägenheter 
Huddinge Kvinnojour har att fördela via eget avtal med Huge Bostäder.   
 
Med det sagt välkomnar vi en genomlysning av såväl regelverk och 
tilldelningen av sociala lägenheter, så att vi tillförsäkrar oss om att de 

människor som verkligen behöver hjälp får den.  
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Protokollsanteckning 
Kommunstyrelsen 

 
 

För Liberalerna 

 

Bo Källström 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 12   
    
Diarienummer KS-2023/1273.919    
 

 
 

Ge Visättra en öppen förskola – svar på motion av Nujin 
Alacabek, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, Britt Björneke, Robert 
Forsman, Auburn Daniels och Robert Forsman (samtliga V)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 4 
oktober 2023, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Vänsterpartiet i Huddinge har väckt en motion där det föreslås att Huddinge kommun 
startar en öppen förskola i Visättra. Motionärerna anser att en öppen förskola i 
Visättra skulle gynna nyblivna föräldrar och förbättra den kommunala servicen. 
 
Kommunstyrelsens instämmer i förskolenämndens remissvar där det konstateras att 
ökad tillgång till en öppen förskola i kommunen kan anses vara en del i kommunens 
arbete med tidiga insatser och preventiva arbete. Vidare hänvisar förskolenämnden 
till ett strukturprogram i Lokalresursplan 2024-2032 för kommunens familjecentraler 
och öppna förskolor. Strukturprogrammet innebär att lokalisering av öppna förskolor 
sker utifrån en avvägning av behoven enligt befolkningsutvecklingen och hur det ser 
ut idag i Visättra och Flemingsberg. Programmet ger goda möjligheter till samverkan 
och samlokaliseringar. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen 
ska anses besvarad. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Louise Rollins (MP), Tomas Selin 
(C) och Karl Henriksson (KD) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras 
avslutad. 
 
Propositioner 
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till motionen och på följande tillägg: 

Kommunen inrättar en tillfällig öppen förskola i Visättra, i väntan på att frågan om 
familjecentraler har utretts inom ramen för strukturprogrammet i Lokalresursplan 
2024-2032. 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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Tomas Selin (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut samt avslag till 
Nujin Alacabeks (V) tilläggsyrkande. 
 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) yrkande om bifall till 
motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer Nujin Alacabeks (V) tilläggsyrkande mot avslag och bifall och 
finner att tilläggsyrkandet avslås. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 
 
Protokollsanteckningar 
Karl Henriksson (KD) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förskolenämnden 
Socialnämnden 
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Datum: 2023-11-29 

FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen  

 

Ärende 12 – Ge Visättra en öppen förskola – svar på motion 
av V 

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Att kommunen inrättar en tillfällig öppen förskola i Visättra, i väntan på att 

frågan om familjecentraler har utretts inom ramen för strukturprogrammet i 

Lokalresursplan 2024-2032.  

 

Bakgrund  
Den 15 maj 2023 lämnade Vänsterpartiet in en motion till 

kommunfällmäktige om att starta en öppen förskola i Visättra, mot 

bakgrund av att det tidigare fanns en uppskattad öppen förskola, som lades 

ner mot föräldrarnas önskan. Efterfrågan kvarstår från de boende för en 

sådan verksamhet i området trots att det har gått flera år sedan den lades 

ned.  

 

Kommunstyrelsens förvaltning svarar i sitt tjänsteutlåtande att 

Vänsterpartiets motion ska anses besvarad, utifrån att tillgången till öppna 

förskolor ska ses över inom ramen för strukturprogrammet för 

familjecentraler. Förvaltningen såväl som förskolenämnden understryker 

vikten av öppna förskolor och dess positiva effekter på både barnen och 

samhället i stort, inte minst vad gäller integrationen.  

 

Vänsterpartiet ser positivt på de samverkanseffekter som finns när 

familjecentraler bestående av fler aktörer än öppna förskolan kan 

samlokaliseras. Men i väntan på en sådan familjecentral är behovet av 

öppen förskola i Visättra fortsatt efterfrågad av nyblivna föräldrar. 
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FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

 
 

Familjecentraler kräver flera aktörer, inklusive regionen. Vi ser därför inte 

att familjecentralen i Flemingsbergsdalen kommer vara på plats snart. 

Likaså är det ovisst i tjänsteutlåtandet när i tid en sådan skulle kunna vara på 

plats.  Av den anledningen vill vi föreslå en temporär öppen förskola i 

Visättra. Precis som tjänsteutlåtandet lyfter har öppna förskolor en viktig 

roll för nyblivna föräldrar. De bryter isolering av kvinnor som ofta stannar 

hemma med barnen och är även integrationsfrämjande. Den öppna förskolan 

är dessutom kanske den tidigaste instansen där kommunen kan få in det 

förebyggande arbetet, då det är en mötesplats för nyblivna föräldrar som 

annars riskerat föbli hemma. 

 

Nujin Alacabek                                        Robert Forsman 
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Datum: 2023-11-29 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen  

Ärende 12 Ge Visättra en öppen förskola! – svar på motion 

av Nujin Alabeck, Niklas Bought, Malin Ahlgren, Britt 

Björneke, Robert Forsman, Auburn Daniels och Robert 

Forsman (samtliga V)  

Öppna förskolan är en viktig del av samhällets stöd för familjer och utgör 

tillsammans med barnmorskemottagning, barnavårdcentral och socialtjänsten 

en naturlig del ev en välfungerande familjecentral. Fler föräldrar kan genom 

familjecentraler få tillgång till de förutsättningar de behöver för att ge sina barn 

en bra uppväxt. Vi kristdemokrater anser detta vara oerhört positivt då vi ser 

att det offentliga bör stödja familjerna och inte styra.  

Idealet för en familjecenral är att alla ingående verksamheter är 

samlokaliserade. Detta är redan verklighet på våra familjecentraler i Vårby och 

Skogås. I Flemingsberg ligger regionens verksamheter för sig i anslutning till 

vårdcentralen, medan öppna förskolan och socialtjänstens kuratorer har lokaler 

i ett bostadshus i Grantorp.  

En familjecentral lokaliserad i Flemingsbergsdalen skulle utgöra en gynnsam 

mötesplats för både Visättra och Grantorps invånare och övriga delar av 

Flemingsberg. Där skulle man kunna skapa en tillgänglig och välkomnande 

plats för gemenskap och stöd i närområdet. Kristdemokraterna kommer därför 

fortsätta kämpa för familjecentralerna och sätta press på styret för att en 

samlokalisering och etablering av en familjecentral i just Flemingsbergsdalen 

ska ske så snart som möjligt – helst redan under år 2024.   

Att nu öppna upp en tillfällig öppen förskola i Visättra skulle kunna leda till en 

fördröjning av denna process.  

Karl Henriksson (KD)                                              
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 13   
    
Diarienummer KS-2023/482.119    
 

 
 

Gör Huddinge till vänortskommun med Trostyanets i Ukraina 
– svar på motion av Bo Källström (L)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 4 oktober 2023, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Den 13 februari 2023 väckte Bo Källström (L) motionen ”Gör Huddinge till 
vänortskommun med Trostyanets i Ukraina” i kommunfullmäktige. Förslagsställaren 
anser att Sverige behöver visa sitt stöd till Ukrainas folk både i ord och i handling. 
Huddinge kommun borde bidra till det stödet. Med anledning av det föreslår 
motionären att Huddinge kommun skyndsamt inleder arbetet med att teckna ett 
vänortsavtal med Trostyanets, en stad som för fem år sedan besökte kommunen och 
SRV. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att traditionellt vänortssamarbete var en 
samverkansform som under efterkrigstiden fyllde en funktion men nu i en annan 
digital tidsålder tjänat ut sin roll. Trenden i kommunkollektivet är också färre 
traditionella vänortssamarbeten. 
 
Som en följd av kriget i Ukraina har dock intresset för en ny form av 
vänortssamarbete ökat bland många kommuner med fokus på stöd och 
återuppbyggnad. De rättsliga förutsättningarna för ett sådant samarbete är dock långt 
ifrån tydliga. 
 
Även om Huddinge inte har någon formell vänort i Ukraina innebär det inte att 
samarbeten saknas. I oktober tog exempelvis kommunen emot två forskare vid Kyiv 
School of Economics på ett studiebesök och planering pågår för att under 2024 ta 
emot ett studiebesök av fem till tio tjänstemän från ukrainska kommuner. 
 
Kommunens ambition bör vara att aktivt bidra med kunskaper, erfarenheter, 
information och utbildningar när seriösa projekt eller andra samarbetsformer initieras 
av kända aktörer, i stället för att begränsa samarbetet till en enskild vänort med 
dennes specifika behov och förutsättningar. 
 
Mot bakgrund av ovanstående ska motionen anses besvarad. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Bo Källström (L) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Bo Källström (L) yrkar bifall till motionen. 
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Bo Källströms (L) yrkande 
om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Bo Källström (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 14   
    
Diarienummer KS-2023/379.119    
 

 
 

Säkerhetsprövning av ledamöter och ersättare i 
krisledningsnämnden – svar på motion av Felix Byström (SD) 
och Sven Pernils (SD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 13 
september 2023, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Felix Byström och Sven Pernils, båda (SD), har lämnat en motion där de föreslår att 
förtroendevalda i krisledningsnämnden, som utgörs av kommunstyrelsens 
arbetsutskott, ska säkerhetsprövas utifrån sina uppdrag för Huddinge kommun. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning konstaterar att det är möjligt att under vissa 
omständigheter säkerhetspröva förtroendevalda i en politisk församling. Beslut om 
vilka befattningar som omfattas av säkerhetsprövning i Huddinge kommun bygger på 
en säkerhetsskyddanalys som genomförs i enlighet med kommunens riktlinjer för 
säkerhetsskydd. Kommunen genomför under hösten 2023 en ny analys, vilken kan 
komma till slutsatsen att fler befattningar omfattas än tidigare. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår med hänvisning till ovanstående att motionen 
ska anses besvarad. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Felix Byström (SD) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Felix Byström (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Felix Byströms (SD) 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
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Ordföranden frågar om sammanträdet kan ajourneras för paus klockan 13:55-14:05 
och finner att så är fallet. 
 
Reservationer 
Felix Byström (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 15   
    
Diarienummer KS-2023/2127.152    
 

 
 

Ny digitaliseringsstrategi för Huddinge kommunkoncern och 
digitaliseringspolicy för Huddinge kommun  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Digitaliseringsstrategi för Huddinge kommunkoncern, med giltighetstid från 
beslutstillfället och sex år framåt, i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelses 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 2023-09-29, antas. 

2. Policy för utveckling, förvaltning och drift av digitala tjänster i Huddinge 
kommun, med giltighetstid från beslutstillfället och sex år framåt, i enlighet med 
bilaga 2 till kommunstyrelses förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 2023-09-29, antas. 

3. Digitaliseringsstrategi för Huddinge kommun 2021-2025, dnr KS-2020/1134.152, 
upphör att gälla. 

 
Sammanfattning 
Digitalisering har en väsentlig roll då Huddinge kommunkoncern ska möta 
framtidens behov tillsammans med alla de som bor i, besöker eller verkar i Huddinge. 
För att kunna genomföra effektiv styrning av sitt digitaliseringsarbete är Huddinge 
kommunkoncern i behov av aktuella och framtidssäkrade styrdokument. Därför har 
en uppdaterad digitaliseringsstrategi för kommunkoncernen tagits fram. 
 
Syftet med digitaliseringsstrategin är att peka ut riktningen för digitaliseringsarbetet. I 
strategin definieras en samhällsutmaning, dess innebörd och relevans för 
kommunkoncernen. Vidare förklaras hur koncernen ska nyttja digitaliseringens 
möjligheter för att ta sig an utmaningen. Digitaliseringsstrategin är styrande vid 
beslut och prioriteringar i Huddinges digitaliseringsarbete. Strategin gäller hela 
Huddinge kommunkoncerns organisation, vilket innebär att de helägda kommunala 
bolagen omfattas av digitaliseringsstrategin. 
 
För att kunna styra mot de identifierade målområdena behövs också principer och 
riktlinjer för utveckling och användning av digitala tjänster. Dessa beskrivs för 
Huddinge kommuns del i en policy, vars syfte är att beskriva de principer som styr 
hur utveckling, förvaltning och drift av digitala tjänster ska ske i kommunens 
verksamheter. Dessa principer är styrande för tillvägagångssätt och prioriteringar i 
kommunens digitaliseringsarbete. 
 
Eftersom omvärldsfaktorer, tekniska förutsättningar, målgruppers behov och juridiska 
förutsättningar ändras med tiden måste styrdokument som rör digitalisering 
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uppdateras med jämna mellanrum. Därför föreslås en giltighetstid för dessa dokument 
om högst sex år, dvs till utgången av år 2029. Ett uppdrag till kommunstyrelsens 
förvaltning föreslås, att vartannat år utreda om revidering ska ske i förtid, på grund av 
till exempel ändrade faktorer i omvärlden. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Christian Stulen (HP), Nujin Alacabek (V), Love 
Bergström (M) och Bo Källström (L) yttrar sig i ärendet innan överläggningen 
förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Christian Stulen (HP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Love Bergström (M) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Bo Källström (L) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
VD Huddinge Samhällsfastigheter 
VD Huge Bostäder 
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Datum: 2023-11-29 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen  

 

Ärende 15 – Digitaliseringsstrategi för Huddinge 

Kommunen föreslår ett styrdokument som ytterligare ska digitalisera 

kommunen, med målet att ge 1) bästa möjliga service för de som bor, 

besöker och verkar i Huddinge, 2) effektivare och mer behovsanpassade 

arbetssätt för kommunens medarbetare samt 3) samverkan med vår digitala 

omvärld.  

 

Digitalisering kan vara en god idé för att underlätta arbetsprocesser och öka 

tillgängligheten och transparensen mot medborgarna. Men med en ökad 

digitalisering ökar även utanförskapet för dem som av olika anledningar inte 

har digital närvaro. Det gäller såväl en del äldre som socialt utsatta grupper 

som missbrukare som står långt från samhället. Kommunen skulle därför 

behöva trappa upp arbetet för att motverka det digitala utanförskapet.  

 

Vidare är vi kritiska till att digitaliseringen ska spänna över samtliga 

arbetssätt i alla kommunens verksamhehter. Inom verksamheter som skolan 

kan det snarare bli en belastning om kommunen ger lärare påbud om 

digitala undervisningsmetoder. Dessutom pekar forskningen entydigt på 

att ”papper och penna” är bättre för inlärning. Det hade därför varit önskvärt 

om man kunde precisera att dessa yrkeskategorier inte ska inkluderas.  

 

Nujin Alacabek                                 Robert Forsman 

 

 

 



 
Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2023-11-29 

 
 
Protokollsanteckning ärende 15: Ny digitaliseringsstrategi 
för Huddinge kommunkoncern och digitaliseringspolicy för 
Huddinge kommun 
 
Vi lever i en tid då vår demokrati på många sätt kan anses hotad, vilket tar sig uttryck 
inte minst som misstro till myndigheter och institutioner. Ny teknik och implementation 
av en deliberativ demokrati kan stärka den demokratiska kulturen där medborgarnas 
deltagande kan stödjas och utvecklas. Ett starkt medborgardeltagande stärker 
allmänhetens förtroende och gör våra demokratier mer motståndskraftiga mot 
extremism och radikalisering. Digitaliseringsstrategin och dess policy är en bra ansats för 
att skapa förutsägbarhet, hållbarhet och flexibilitet i Huddinge kommuns digitala 
lösningar och tjänster. Den digitala strategin fokuserar på hur medborgaren ska 
administreras och informeras, men den saknar i viss mån mål och vision kring hur man 
ska involvera och aktivt engagera kommunmedborgarna i de demokratiska processerna. 
Digitaliseringsstrategin och dess digitaliseringsmål ska vara ett av Huddinge Kommuns 
mest levande dokument. Detta dokument ska ses som ett ramverk i en snabbt 
föränderlig värld och målen avseende en hållbar samhällsutveckling kommer inte att 
uppnås om detta dokument och dess mål inte skapas, utvecklas samt förankras i en 
löpande dialog med Huddingeborna.  

 

Love Bergström (M) 
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Datum: 2023-11-29 
Diarienummer: KS-2023/2127 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 15 Ny digitaliseringsstrategi för Huddinge 
kommunkoncern och digitaliseringspolicy för Huddinge 
kommun 

Liberalerna tycker att den reviderade strategin är bra och ser att, om den 

följs upp och omvandlas till verkstad, den kommer att flytta fram 

kommunens positioner. Man får dock inte slå sig till ro. I och med den nu 

antagna strategin påbörjas arbetet med att ta fram nästa revidering och i det 

arbetet vill Liberalerna lyfta två områden.  

För att ytterligare stärka och berika vår digitala resa är det viktigt att 

Huddinge kommunkoncern kan engagera och samarbeta med externa parter. 

Vi behöver skapa en dynamisk plattform för innovation genom att anordna 

tävlingar och utmaningar, öppna för entreprenörer, startup-företag, 

akademiska institutioner och andra intressenter. Dessa tävlingar kommer att 

vara inriktade på utvecklingen av kreativa och effektiva digitala tjänster och 

lösningar som tillgodoser våra medborgares behov och förbättrar deras 

vardagliga interaktioner med kommunens tjänster.  

Genom att uppmuntra och belöna innovation kommer vi att kunna dra nytta 

av den senaste tekniken och expertisen som finns utanför vår egen 

organisation. Detta kommer inte bara att stimulera lokal ekonomisk tillväxt 

och teknologisk utveckling, utan också se till att Huddinge kommunkoncern 

håller sig i framkant av den digitala transformationen, vilket ger våra 

invånare direkt nytta och förbättrar deras livskvalitet. 

För att säkerställa en robust och säker digital transformation är 

informationssäkerhet en central pelare i vår digitaliseringsstrategi. Vi 

behöver integrera högsta standarder av informationssäkerhet i alla våra 

digitala initiativ. Detta inkluderar utveckling och implementering av 

säkerhetspolicies och riktlinjer som följer nationella och internationella 

normer.  

Vi behöver aktivt arbeta för att skapa en stark säkerhetskultur inom hela 

organisationen, där utbildning och medvetenhet om informationssäkerhet är 

prioriterat för alla anställda.  

Vårt arbete inkluderar även regelbundna säkerhetsbedömningar och 

uppdateringar för att hantera nya och framväxande risker i den digitala 

miljön.  

Vi behöver skydda våra invånares och medarbetares data, samt upprätthålla 

förtroendet och integriteten i våra digitala tjänster. Vår ambition ska vara att 

vara ledande inom kommunsektorn när det gäller att erbjuda säkra och 

pålitliga digitala lösningar, vilket är ett viktigt steg för att förverkliga vår 

vision om ett digitalt och tryggt Huddinge. 
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Protokollsanteckning 
Kommunstyrelsen 

 
 

 

För Liberalerna 

 

 

Bo Källström 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 16   
    
Diarienummer KS-2023/2043.119    
 

 
 

Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge 
kommunfullmäktige per den 30 september 2023  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge kommunfullmäktige per 
den 30 september 2023 i enlighet med Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 5 oktober 2023, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska till kommunfullmäktige redovisa de inkomna motioner som 
inte har besvarats. Kommunstyrelsens förvaltning har upprättat en förteckning över 
väckta och obesvarade motioner i kommunfullmäktige per den 30 september 2023, se 
Bilaga 1. 
 
En motion ska beredas så att kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det 
att motionen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom tid, ska detta och vad 
som framkommit i beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. 
 
Per den 30 september 2023 finns 33 obesvarade motioner. Av dessa 33 motioner har 
en väckts under 2022, resterande 32 motioner har väckts under 2023.  
 
Motionen väckt under 2022 kommer att behandlas av kommunfullmäktige under det 
första kvartalet 2024. Tre motioner väckta under 2023 kommer att behandlas av 
kommunfullmäktige den 6 november och fyra motioner väckta under 2023 kommer 
att behandlas av kommunfullmäktige den 11 december 2023. Övriga 26 motioner 
planeras att behandlas av kommunfullmäktige under den första halvan av 2024. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Matilda Vigedal (kommunsekreterare) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 17   
    
Diarienummer UPP-2023/103.189    
 

 
 

Kategoriplan för IT och Telekom  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen fastställer kategoriplan för IT och Telekom enligt Bilaga 1.   

 
Sammanfattning 
Ärendet avser kategoriplan för anskaffning av varor och tjänster inom kategorin IT 
och Telekom såsom exempelvis hårdvara, verksamhetssystem och programvaror samt 
kommunens organisation/arbetssätt avseende dessa anskaffningar. Effektmålen 
fokuserar på medborgarservice, rättssäkerhet, minskad klimatpåverkan och 
kostnadseffektiv verksamhet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 18   
    
Diarienummer KS-2023/255.118    
 

 
 

Demokratipriset 2023  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Huddinge kommuns demokratipris 2023 tilldelas Habib Samadi. 

 
Jäv 
Diana Molinsky (M) och Love Bergström (M) anmäler jäv och deltar inte i 
handläggningen av ärendet. Diana Molinsky (M) ersätts av Martina Nyman (L) och 
Love Bergström (M) ersätts av Eeva Laine (S) under ärendet. 

 
Sammanfattning 
Varje år delar Huddinge kommun genom kommunstyrelsen ut ett pris för att 
uppmärksamma och belöna en enskild person, grupp av personer, förening eller 
annan sammanslutning som på ett bra sätt arbetat för demokratins kärnvärden. Det 
kan handla om att ha utmärkt sig genom beslutsamt ingripande, goda insatser, 
engagemang eller nyskapande tankar. Pristagaren ska vara född, bosatt eller verksam 
i Huddinge kommun. 
 
I HKF 9221, regler för Huddinge kommuns demokratipris, anges syftet och kraven 
för vem som kan ta emot Huddinge kommuns demokratipris. Kommunstyrelsen 
bedömer att de som nominerats 2023 uppfyller de krav som anges. 
 
Till demokratipriset 2023 har 5 nomineringar inkommit. 
Cecilia Sundberg 

Habib Samadi 

Francisco Arango Magnusson 

Må bra, Stuvsta 

Sanna Wolk 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Aza Cheragwandi (S) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 19   
    
Diarienummer KS-2023/264.901    
 

 
 

Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen entledigar Bo Källström (L) från uppdraget som ledamot i 
kommunstyrelsens arbetsutskott från och med den 5 december 2023. 

2. Kommunstyrelsen entledigar Bo Källström (L) från uppdraget som ledamot i 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott från och med den 5 december 2023. 

3. Kommunstyrelsen entledigar Daniel Dronjak (M) från uppdraget som ledamot i 
kommunstyrelsens arbetsutskott från och med den 31 december 2023. 

4. Kommunstyrelsen entledigar Daniel Dronjak (M) från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott från och med den 31 december 2023. 

5. Kommunstyrelsen utser Carl Otto Engberg (L) till uppdraget som ledamot i 
kommunstyrelsens arbetsutskott från och med den 5 december 2023 till och med den 
31 december 2026. 

6. Kommunstyrelsen utser Carl Otto Engberg (L) till uppdraget som ledamot i 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott från och med den 5 december 2023 till 
och med den 31 december 2026. 

7. Kommunstyrelsen utser Monica Långdahl (L) till uppdraget som ersättare i 
beredningen för trygghet, prevention och demokrati från och med den 5 december 
2023 till och med den 31 december 2026. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska besluta om avsägelser och nomineringar sammanställda i 
förvaltningens val-PM daterat 12 oktober 2023. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Bo Källström (L), Karl Henriksson (KD), Love Bergström 
(M) och Matilda Vigedal (kommunsekreterare) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 20   
    
Diarienummer KS-2023/2350.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 november 2023 
godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kommunstyrelsen. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 21   
    
Diarienummer KS-2023/2384.919    
 

 
 

Meddelanden till kommunstyrelsen  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen av de meddelanden som förtecknats i 
kommunstyrelsens förvaltnings PM daterat 27 oktober 2023 till protokollet. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen redovisas meddelanden sammanställda i förvaltningens PM daterat 
27 oktober 2023. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 22   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att inga övriga frågor ställs. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 23   
    
Diarienummer KS-2023/2518.161    
 

 
 

Huddinges Instagramtävling för grundskolelever inom 
demokratidagarna 2023  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att första, andra och tredje pris för Huddinge kommuns 
Instagramtävling 2023 #allabarnsrätt #huddingedemokrati, tilldelas till följande: 

Förstapris: Kästaskolan fritidshem och åk 2 

Andrapris: Kästaskolan förskoleklass 

Tredjepris: Stenmoskolan 

 
Sammanfattning 
Huddinge demokratidagar har genomförts sedan 2010 på initiativ av tidigare 
trygghets- och delaktighetsberedningen, nu benämnds som beredningen för trygghet, 
prevention och demokrati. Beredningen för trygghet, prevention och demokrati har 
inom ramen för demokratidagar 2023 tagit initiativ till en tävling på Instagram med 
temat ”allabarnsrätt”. Årets Instagramtävling uppmuntrar elever att använda sig utav 
fri kreativitet och visa vad alla barns rätt är för dem. 
 
Med årets tema #allabarnsrätt har elever fått möjlighet att fråga sig vad är alla barns 
rätt. Temat har även gett lärarna möjlighet att arbeta med barnkonventionen samt 
mänskliga rättigheter tillsammans med eleverna. 
 
Priset delas ut på kommunfullmäktiges möte den 11 december 2023. Beslut om vilka 
som ska erhålla pris fattas av kommunstyrelsens sammanträde den 29 november 
2023. Det har inkommit totalt 17 tävlingsbidrag från tre skolor. Följande skolor 
deltog i tävlingen: Kästaskolan, Edboskolan och Stenmoskolan. 
 
Prisjuryn har nominerat följande fem bidrag utan inbördes rangordning: 
1. Kästaskolan, AGR 4-6 

2. Edboskolan förskoleklass 

3. Kästaskolan förskoleklass 

4. Kästaskolan fritidshem och årskurs 2 

5. Stenmoskolan 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Rasmus Lenefors (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Grundskolenämnden 
Kultur-och fritidsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 29 november 2023 § 24   
    
Diarienummer KS-2023/2452.214    
 

 
 

Tilläggsavtal till mark- och genomförandeavtal mellan 
Huddinge kommun och Twara Fastighets AB avseende 
möjlighet till att ändra upplåtelseform inom fastigheten 
Burspråket 1  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Tilläggsavtal till mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och Twara 
Fastighets AB avseende möjlighet till att ändra upplåtelseform inom fastigheten 
Burspråket 1, godkänns i enlighet med bilaga till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 8 november 2023. 

 
Sammanfattning 
Den 25 augusti 2021 undertecknade kommunen ett mark- och genomförandeavtal 
med Twara Fastighets AB (exploatören) där förutsättningarna för framtagandet av en 
ny detaljplan för fastigheterna Västra Skogås 1:10, Låset 1 m.fl. fastigheter regleras, 
framtida överlåtelse av mark mellan parterna samt förutsättningarna för 
genomförandet av detaljplanen. Överlåtelseområdena 1, 2 och 3 enligt § 5 i mark- och 
genomförandeavtalet har numera fastighetsbeteckningarna Burspråket 1, Tamburen 1 
och Tamburen 2. 
 
Den 23 augusti 2021 antogs detaljplanen av kommunfullmäktige. Detaljplanen vann 
laga kraft 8 februari 2022 efter att ha överklagats till mark- och miljööverdomstolen. 
 
Syftet med tilläggsavtalet är att ge möjlighet till ändring av upplåtelseform inom 
fastigheten Burspråket 1 från bostadsrätt till hyresrätt. I tilläggsavtalet till mark- och 
genomförandeavtalet ersätts del av § 4 Projektutformning i mark- och 
genomförandeavtalet med § 3 i tilläggsavtalet vad det avser Överlåtelseområde 3, 
numera fastigheten Burspråket 1. I övrigt fortsätter § 4 Projektets utformning och 
mark- och genomförandeavtalet att gälla i sin helhet. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Nujin Alacabek (V), Karl 
Henriksson (KD), Cecilia Nordin (DP), Bo Källström (L), Tomas Selin (C) och Felix 
Byström (SD) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L) och Cecilia Nordin 
(DP) yrkar avslag till förvaltningens förslag till beslut. 
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Nujin Alacabek (V), Emil Högberg (S), Tomas Selin (C) och Felix Byström (SD) 
yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot bifall och avslag och finner 
att förslaget bifalls. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L) och Cecilia Nordin 
(DP) reserverar sig mot beslutet. Reservationen biläggs protokollet.

Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Twara Fastighets AB c/o Innovation Properties AB 
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Datum: 2023-11-29 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

     

Ärende 24. Tilläggsavtal till mark- och genomförandeavtal 
mellan Huddinge kommun och Twara Fastighets AB 
avseende möjlighet till att ändra upplåtelseform inom 
fastigheten Burspråket 1  

 

 

Skogås är en plats med stor potential att bli ett område som ännu fler vill bo 

i. Genom sitt goda läge med bland annat spårburen kollektivtrafik, närhet till 

attraktiva handelsområden och en av Stockholms läns bästa gymnasieskolor 

finns alla förutsättningar att utveckla Skogås till ett högt eftertraktat område. 

För att komma bort från polisens lista över utsatta områden och öka 

tryggheten i området behöver vi som kommun dock vara noggranna och 

engagerade i hur vi bidrar till områdets utveckling.  

Kortsiktiga och ogenomtänkta lösningar som den av styret föreslagna; att 

öka andelen små hyresrätter för att man inte tror på området eller dess 

potential att attrahera seriösa byggherrar som vill tillföra bostadsrätter eller 

äganderätter anser vi vara fel väg att gå.  

Vi ser i stället behovet av att kommunen är aktiv i dialog med seriösa och 

långsiktiga byggherrar som kan bidra med bostads- och äganderätter i 

området för att motverka eventuella lyckoparadoxer och genom välarbetad 

gestaltning bidra till ökad trygghet och attraktivitet. 
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Ärende 24 – Tilläggsavtal till mark- och genomförandeavtal 
mellan Huddinge kommun och Twara Fastighets AB 
avseende möjlighet till att ändra upplåtelseform inom 
fastigheten Burspråket 1  

 

Fastighetsägaren ansöker om att ändra upplåtelseform i ett pågående 

byggprojekt för fastigheten Burspråket 1. Anledningen anges vara 

konjunkturförändringar som gör bostadsrätter mindre lönsamma. 

Vänsterpartiet har vid upprepade tillfällen pekat på att bostadsrätter som 

upplåtelseform inte bara stänger ute resurssvaga grupper utan bidrar till 

hushållens och samhällsekonomins sårbarhet mot konjunkturnedgångar. Det 

är inte ovanligt att vissa hushåll med ägda lägenheter i krisens spår fått 

flerfaldigt dyrare boendekostnader på grund av räntehöjningarna.  

 

Att bygga hyresrätter är emellertid alltid en god affär. Dels för att det råder 

extrem bostadsbrist på hyresrätter i landet och i kommunen, dels för att 

hyresrätter är mindre konjunkturkänsliga, även om räntekostnader 

naturligtvis även drabbar fastighetsägare till hyresbestånd. Det står tomma 

bostadsrättslägenheter i flera kommuner i Sverige idag, eftersom efterfrågan 

är så svag. Vi välkomnar därför en omvandling från bostadsrätter till 

hyresrätter och ser mycket positivt på det. Vi hade gärna sett att kommunen 

framgent främjar byggandet av hyresrätter, på grund av ovan nämnda 

anledningar.  

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman  
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